
Zápis z jednání Školské rady Základní školy, Jičín, Železnická 460 ze dne4. 12. 2023 

 

Přítomní   

Za zřizovatele:   

Ing. Hana Makovičková   

Mgr. Petr Hamáček 

Omluven: Ing. Miroslav Kazda 

za rodiče:   

Mgr.  Jan Fink   

MUDr. Anna Chrpová 

Marek Vondrák   

za učitele:   

Mgr. Daniela Havelková   

Mgr. Eva Budínská   

Mgr. Libor Švandrlík 

Host : Mgr. Blanka Kalátová Lisá,  Mgr. Renata Doškářová, Mgr. Eva Budínská 

 

Program: 

1. Zahájení 

2. Školní řád – úprava od 1. 1. 2024 

3. Olympiáda mediální gramotnosti  

4. Otevření Čtenářského Klubu 

5. Aktualizace koncepce školy  

6. Různé 

 

Průběh jednání:   

1. Mgr. Jan Fink školy zahájil jednání školské rady dle navrženého programu 

2. Ředitelka školy přivítala Mgr. Renatu Doškářovou, která bude informovat o Olympiádě 

mediální gramotnosti a Mgr. Evu Budínskou - informuje o projektu škola pro udržitelný život  

3. Blanka Kalátová Lisá přestavila návrh nového školního řádu včetně pravidel pro hodnocení 

žáků platného od 1. 1. 2024, informovala o průběhu projednávání a změnách ve školním řádu. 

Informovala o postupu, jak budou ZZ i žáci a zaměstnanci o novém zněním informováni. 

Ke schvalování školního řádu:  

• Mgr. Fink se dotázal na možnost konkretizace nebezpečnosti energetických nápojů. Ředitelka 

připomněla, že tato otázka není upravena legislativně a přílišná konkretizace ve školním řádu může 

být kontraproduktivní. 

• MUDr. Chrpová: Jaký je postup při podezření na požití nelegální látky. Ředitelka školy: metodický 

pokyn, škola není oprávněna testovat na přítomnost návykových látek, škola  kontaktuje vždy ZZ, 

popřípadě záchrannou službu nebo PČR. 

Usnesení:  Školská rada všemi hlasy schválila úpravu školního řádu platného od 1.1.2024 v jeho 

předloženém znění.  

4. Mgr. Renata Doškářová prezentovala projekt Olympiáda mediální gramotnosti, kladně 

vyhodnotila přístup organizace, která nám OMG nabídla. Naše škola využila pro zájemce (126 

žáků) na druhém stupni 7.-9.roč. Zaměřeno na kritické myšlení, argumentaci, práci s 



dezinformacemi - zaměřeno na soft skills žáků. Zmínila témata, kterých do OMG dotýkala, i 

průběh testování. Žáci mohli využít tři přípravné workshopy doma. Organizátoři nabídli 

spoustu materiálů jako podporu výuky mediální gramotnosti. 16.-20.10. Čtyři žáci se umístili v 

první stovce z 11 202 účastníků, což je dobrá zpětná vazba pro vyučující, že dobře pracují s 

texty a vedou děti ke kritickému myšlení. V příštím roce s největší pravděpodobností využije 

nabídku i první stupeň. Známe i nejčastější chyby a budeme s nimi pracovat. Renata Doškářová 

informovala o nabídce pro rodiče - O2 Chytrá škola (bezpecnevsiti.cz) - předáme metodičce 

prevence. 

5. Slavnostní otevření Čtenářského klubu - ředitelka školy přiblížila akci, pozvala přítomné (úterý 

12. 12. 2024 v 16:00 ve vestibulu školy) a vysvětlila její význam. 

6. Aktualizace koncepce školy - byla zaslána časová osa projednávání a schvalování - informovala 

ředitelka školy. Zdůraznila oblasti rozvoje školy, materiálně technické vybavení a úlohu 

zřizovatele. Informovala o budoucí rekonstrukci učebny chemie a kabinetu. Byly akcentovány 

i psychická odolnost žáků + růstové nastavení mysli, digitální kompetence. Vyzvala školskou 

radu, aby se aktivně podílela na návrzích pro zlepšení výuky i prostředí školy. Ředitelka 

informovala o záměru častějších exkurzí a výletů - vázáno na výši finančních prostředků v 

ONIV. Proběhla diskuse o změnách plánovaných ve školství – ONIV, PH Max, parametrizace 

asistentů pedagoga a další změny související s konsolidací státního rozpočtu.  

7. Mgr. Eva Budínská informovala přítomné o projektu Školní ulice. ŠKOLA PRO UDRŽITELNÝ 

ŽIVOT - projekt, v rámci kterého sledovali žáci s paní učitelkou Budínskou počty aut ráno před 

školou. Zařadili jsme se do projektu Školní ulice, kdy jsme sledovali, co to udělá s ranním 

provozem. Je škoda, že ještě není dořešeno parkování v nemocnici. Dosud jsou instalovány 

měřáky hluku a prašnosti - bude vyhodnoceno. Dotazníkové šetření ukázalo, že děti hodnotili 

akci pozitivně. Dospělí by si přáli jednosměrný provoz. Rada města řeší. Uzavírka ulice od 7 do 

8 hodin ráno má podporu, zjednosměrněný provoz zatím podporu nemá - informoval Mgr. 

Petr Hamáček. Připomněl komplikaci v souvislosti s rekonstrukcí ulice Čs. armády. 

8. Různé:  

• Libor Švandrlík se dotázal, zda bude veřejně přístupná budova opravovaná u vchodu na hřiště k 

LG. Mgr. Hamáček informoval, že pouze po domluvě s p Ďurišem. 

• Mgr. Fink vznesl žádost rozšíření nabídky exkurzí a výletů i do vzdálenějších míst. Ředitelka školy 

představila strategii školy - domluvit se oborově na plánu exkurzí. Vysvětlila, jaká byla situace v 

době covidové pandemie a okolnosti, proč odpadla sedmým ročníkům škola v přírodě. 

• MUDr. Chrpová se dotázala na možnost supervizí pro učitele ve škole - ředitelka školy sdělila, že 

supervize proběhla a byla nabízena vyučujícím. 

• Pan Vondrák se dotázal, jak řešit výhrady zákonných zástupců k metodám vyučujících v prvním 

ročníku, zda se tyto informace dostávají k vedení školy. Ředitelka školy informovala o triádách, 

kde se vyučující sejde se ZZ a žákem nad pokroky žáka. 

9. Ředitelka školy se rozloučila, poděkovala přítomným za účast a jednání ukončila. 

 

   

V Jičíně 4.12.2023   

   

Zápis provedla Mgr. Daniela Havelková   

 

https://bezpecnevsiti.cz/

